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  מאמרכת
   

תוכלו לראות איך   ,הראשון העמודאם לא תדלגו על . ..? מהיכן מקורותיו? אול"ג בעומר מהו 
להתרשם, ואפילו לספר  ההיסטוריה חוזרת, ואיך סיפור החרדים של היום נושק לתקופת המרד. כדאי  

במירון משביתה את התחבורה הציבורית  ההילולה  –לסבים. ובאותו עניין וגם  –לילדים, לנכדים 
מוציאה   – ליושבי הצפוןבלי שום סנטימנטים   משת"פית של החרדים -לתושבי הצפון. שרת התחבורה 

כנגד כל היגיון אנושי מתחשב. כן, זו   ,צו שרק החוגגים במירון יוכלו להשתמש ברכבות ובאוטובוסים
 המציאות שלנו! 

זיכרון וחגים צפופים, אבל מכובדים ואיכותיים. קבלו את התודות שמגיעות לכל  ימי  –ואצלנו  
את פרוטוקול  קבלו   –; וכמו שעון 20-22משתפי הפעולה עם רכזות התרבות בעמודי התרבות, דפים 

ומי שרוצה להתעמק בהסדר חלוקת פרות הנכסים   ;שי סטהקהילה, כפי שמביא לנו  תהנהלישיבת 
מעלה  ש.שאול  –; ובצמוד  תאת הזמן כדי לקרוא ולהפנים את ההחלטה הסופיקחו  –היצרניים 

 בעלון הבא. המשך לכתבה זוהתחדשות של הקיבוץ", מחשבות ומסקנות משלו על "צמיחה וה
ומעוניינת להמשיך לעוד קדנציה. סיכום, מחשבות,  שנים 4סיימה קדנציה של  שמרית שלף 

מאגף החינוך מוגש מידע למשפחות   "העיקר הבריאות";אלה בשני עמודים, שנאמר כל  –רעיונות 
   ,מהישוב קורניתהחינוך "אופק" מתחדש במנהלת בית  –חדשות עם ילדים, ששוכרות אצלנו בית, וגם 

מרתק מעלון  המשך  – לרציניים שבינינוו וזכייתכם. לידיעתכם -ומקבלת ממכריה את מירב הנקודות 
הצליחה לשכנע את הסובייטים לתמוך בחלוקת הארץ   הדיפלומטיה הציוניתאיך "יום העצמאות, על 

 . "והקמת מדינת ישראל
את נפלאות  מבשלים לנו לתיאבון  מיכל ואורליבריכה, רבותיי, בריכה! בראשית יוני  -וללפתן 

המיליונרים" )דברי   בריכת"מתעוררים געגועים לשנוספו  הסקירה והחידושים  מקריאת הבריכה. רק 
 מנחם בגין(.

 באהבה. וזה לא הכל שתוכלו למצוא בעלון זה, הוא לרשותכם בשמחה ו 
 שבת שלום,
 מוכה

   )לפי סדר העמודים( -מה קורה
 תקנות נהיגה בקלנועיות וגולפיות  14 ל"ג בעומר  3

 מלחיות, רבותיי, מלחיות  15 פרוטוקול הנהלת הקהילה  4-5

 מאגף החינוך  16-17 הסדר שיוך פירות נכסים יצרניים  6

 מהבריכה הקהילתית  18 תחדשות בקיבוץ צמיחה וה 7

 סובייטים הדיפלומטיה הציונית וה 19-20 העיקר הבריאות  8-9

 אלופת המדינה זבולון הפועל  –כדורמים  21 נר זיכרון  10

 תרבות  22-24 ז"ל  גיטה סוקרמן  11

   לוותיקים שבינינו  12-13
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 לחיילינו, באשר הם, שלוחה ברכת שלום ושלווה.
 שובו הביתה בשלום.

 

 
 ברכת החלמה מלאה שלוחה לכל חולינו.
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 ל"ג בעומר 
 

י"ח באייר, הוא ככל הנראה מועד חדש יחסית. אין לו מקור  -ל"ג בעומר, המצוין ב  - רקע 
. לפי המסורת, ביום זה נפסק מותם של  12-במקרא או במשנה, והוא הופיע לראשונה במאה ה

- תלמידי רבי עקיבא במגפה, וכן, ביום זה נולד, התחתן, נסמך לרבנות ונפטר רבי שמעון בר 
נפסקים, ליום אחד או בכלל, מנהגי האבלות הנהוגים בימי ספירת  יוחאי )רשב"י(. ביום זה  

העומר שבין פסח לשבועות, ועל כן זהו מועד מרכזי לקיום חתונות, שאינן נהוגות בתקופה זו.  
 מנהגי המועד המרכזיים הינם הדלקת מדורות והילולת רשב"י במירון.   

תקופת האביב, בין פסח לשבועות, היא תקופה מותחת לחקלאי, בה מתבהר לו גורל יבול  
ישנה    השנה. נדמה שבימי קדם היה נהוג לא לחגוג בתקופה זו, כדי לא להכעיס את האלים.

סברה שלמועד ישנם שורשים במועדים קדומים שצוינו באותו התאריך או בסמוך לו, כגון: יום  
נון; מועד שממנו והלאה כבר לא מבקשים ירידת גשמים והופעתם תחשב  - צום לזכר יהושע בן

לנס; מועד לתרומות ללשכה ולהעלאת מעשר בהמה לבית המקדש. בנוסף, לפי ספר בראשית,  
 היום בו החל המבול, ולפי ספר היובלים זהו גם המועד בו הסתיים.  י"ח באלול הוא 

חשוב לזכור, שמאחורי הסיפור המוכר מסתתרת מורכבות היסטורית    - כוכבא -מרד בר 
רבה: המרד היה שנוי במחלוקת בקרב חלקים נרחבים מהעם, ובסופו של דבר הסתיים  

בתבוסה טרגית עבור היישוב היהודי בארץ ישראל. המורכבות הזו מזמינה אותנו לחשיבה  
המדורות הבוערות, מעבר לריח העשן  החג ומ עמוקה יותר: מה אנחנו באמת לוקחים איתנו מ 

 שנותר בבגדינו? 
נמצאו במערות מדבר יהודה  60-בתחילת שנות ה

אגרות מרתקות מתקופת מרד בר כוכבא. אחת מהן,  
ידי שמעון בר כוסבא )בר כוכבא( למפקדיו  -שנכתבה על 

 בעין גדי, חושפת מסר שמהדהד עד ימינו: 

 לאנשי עין גדי. כוסבא-"משמעון בר

למסבלא ליהונתן בר בעין )מסבלה בן שמעון ויהונתן בן  
 שלום. , גדי(-בעיה, מפקדי המרד בעין

ולא  , אוכלין ושותין מנכסי בית ישראל, בטוב אתם יושבין
 דואגין לאחיכם לכל דבר".

במילים פשוטות, בר כוכבא מאשים את מפקדיו בעין גדי: "אתם יושבים בנחת ובביטחון,   
 נהנים מהמשאבים המשותפים של העם, אבל אינכם דואגים לאחיכם הלוחמים." 

כוכבא לא היה מוכן לקבל מצב שבו  -זהו מסר נוקב על אחריות משותפת ונשיאה בנטל. בר 
חלק מהקהילה חי בנוחות בעוד אחרים נושאים לבדם בעול המאבק המשותף. האיגרת,  

בנקודה רגישה ורלוונטית מאוד גם לחברה הישראלית כיום  שנכתבה לפני כאלפיים שנה, נוגעת 
ומזמינה להתבוננות פנימית: האם גם אנחנו לפעמים "אוכלים ושותים מנכסי בית ישראל"  

 מבלי לתרום בחזרה? 
ההתכנסות סביב המדורות מהווה הזדמנות לשיח כן על איך כל אחת ואחד מאיתנו יכולים   

לקחת אחריות, ולו בצעד קטן, למען הכלל. במקום לבקר מהצד, נבחר להוקיר את הנושאים  
בעול: חיילים וחיילות, אנשי רפואה וטיפול, מורות, מתנדבים, ולהצטרף למאמץ בדרכנו.  

 רה כמו של בר כוכבא היא זו שמעוררת לשינוי. לעיתים דווקא קריאה ישי
האיגרת איננה רק מסמך היסטורי; היא תזכורת חיה למחויבות ההדדית שמחזקת חברה.   

גם אם המרד נכשל, הרוח שעמדה מאחוריו, המבטאת שאיפה לריבונות יציבה ותחושת  
 מתוך אתר מכון שיטים.           עדיין רלוונטיות. – אחריות משותפת 

איגרת בעברית שכתב בר כוכבא 

לישוע בן גלגולה, נמצאה 

במערת האיגרות. נפתחת 

 במילים "משמעון בן כוסבה"
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 קהילה הנהלת  ת ישיב  פרוטוקול
 28.4.25מתאריך  7/2025 מספרישיבה 

 
,  שילה   אלה,  פרייזר  , אורגדרביב  קורן גלית זייד,  ,  מילמן  נעה   ,סיוון  , שרוןמרדכי  רות   :נוכחים
 . קארין בן אשר :חסרים  .שי סט

 
 :דיון והחלטות

 .הפרוטוקול אושר הוחלט: .5/2025אישור פרוטוקול   .1

 נושא אישי.  .2

מרכז צוות יישום   ,. מוזמן שאול גלאוןהשכרת דירות שיוך -  החלטה משלימה .3
 להשתתף בדיון(.  לא יכול)שאול שהה בחו"ל ו  השיוך. מצ"ב טיוטת נוסח ההחלטה

טיוטת נוסח ההחלטה גובשה על ידי הצוות ליישום השיוך והיא מגיעה כעת לאישור  
  ,שיוךהסדרי התקבלו במסגרת כבר בהחלטות ש מדובר ,ככללשל הנהלת הקהילה. 

ניסיון שנצבר במהלך שנת היישום  ה לאור   נקודתייםדיוקים  וכעת נדרשים ל
 האחרונה.  

 הנקודות המרכזיות בהחלטה:
,  בדירת הירושההשכרת דירת שיוך אפשרית רק בשלושה מצבים: יורש שאינו גר  -

ובלבד שדירת השיוך שלו  החבר עזב או בשנת חופש, החבר נמצא במוסד סיעודי  
 . נותרה ריקה

לקיבוץ זכות ווטו לגבי שוכרים חיצוניים שאינם מתאימים לאורח החיים   -
 . הקיבוצי

ובפרט חתימה על הסכם   ,כל השכרה כפופה למנגנון ההשכרות של הקיבוץ -
 משולש. 

 . בנכס האחריות להשכרת ואחזקת הנכס היא של בעל הזכויות -

  הפרוטוקול. ציבור במסגרת עיון הל  וההחלטה ולפרסם אות נוסח  לאשר את   הוחלט:
 נוסח ההחלטה המלא מופיע כנספח א' לפרוטוקול זה. 

הציגה את    ,מנהלת מש"א ,גלית .. מוזמנת שמרית שלףמינוי מרכזת בריאות ורווחה .4
  לתפקיד פורסם קול קוראעם סיום הקדנציה של שמרית   -  הליך האיתור שהתנהל

.  שתי חברותפרסום נענו ל צוות האיתור כלל את: גלית, נעה ושי. . והוקם צוות איתור
 להמליץ על שמרית לקדנציה נוספת.  צוות האיתור החליט בסיכום ראיונות שנערכו 

את תפיסת  שלה,  שמרית הציגה בפני הנהלת קהילה את תמצית סיכום הקדנציה 
הקהילתית לגבי סוגי האוכלוסיות השונות בקיבוץ רב   ראייתההתפקיד שלה ואת 

תחום  שבהם  להמשך . וכן את תוכניותיה/יעדיהראיית הפרטב חשיבות כולל ה   ,דורי
הצרכים המיוחדים תחום מרכזי שיש להגיע בו למיצוי, נושא של הנגשת מיידע  

מבנה נווה אשר שיש רצון להפוך אותו למבנה שייתן מענה רחב וטוב יותר   ,לציבור
  .והתאמתו לצרכים  בדיקה מתמידה של סל השירותים הקיים כן ו  ,לוותיקי הקיבוץ

   חברי ההנהלה שאלו את שמרית שאלות וקיבלו עליהן תשובות.

לבחור בשמרית   להמליץ לאסיפהלהעביר את הבחירה לאסיפה/קלפי ו הוחלט:
   לקדנציה נוספת.

 שונות. .5
   מצ"ב חומר רקע. דיווח על מעבר רכבי סידור רכב לליסינג. .א
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קורן מסר דיווח על חידוש רכבי הסידור באמצעות רכבי ליסינג תפעולי. מצב 
הרכבים הנוכחיים בסידור בכי רע וחובה להחליפם. נעשתה התמחרות מול  

וקיים היתרון    ,העלות לא צפויה להשתנות  נוחים.מספר חברות לקבלת מחירים  
של רכבים חדשים. נדרשים פיקוח ובקרה צמודים יותר ומיצוי מקרים  

 משמעתיים, עם כניסת הרכבים החדשים.

 נושא אישי.  .ב

 

דירות חברים  -החלטה משלימה השכרת דירות שיוך  -נספח א' 
 בהסדר סיעוד, חברים בשנת חופש ויורשים

 רקע: 
מטרת נוהל זה הינה חידוד ברמת המקובל לנושא השכרת דירות חברים/יורשים בסטטוסים  

. יצויין כי אין מדובר בשינויים מהותיים אלא בשינויי התאמה להסדר  1המצוינים מטה בסעיף  
 שהתקבל בקלפי.  שיוךה

 גוף ההחלטה: 
 כקבוע בתקנון שיוך דירות, תותר השכרת דירת שיוך ריקה לסטטוסים הבאים: .1

 חברים שפינו את ביתם מטעמי בריאות )מעבר לבית סיעודי, דירוניות וכ"ו(.  .א
 שנים(.  5יורשים שאינם מתגוררים בבית הירושה )למשך   .ב
 חברים בחופשה מיוחדת )שנת חופש(.  .ג

 יובהר כי חל איסור להשכיר דירת שיוך בכל סטטוס אחר.  .2
השכרה בכל המקרים כפופה לחתימה על הסכם משולש )משכיר, שוכר, קיבוץ(, אישור   .3

זהות השוכר במידה ואינו חבר או בן משק )כולל זכות ווטו( ע"י מנהל/ת ההשכרות  
ומרכז וועדת דיור מטעם הקיבוץ, אישור מערכת החינוך כי יש מקום במערכת לילדי  

 השוכר במידה והינם בגילאי חינוך. 
האחריות להשכרת הנכס על כל המשתמע מכך, לעמידת המורשה בכל הקבוע בהסכם   .4

ההרשאה המשולש וכן בהחלטות הקיבוץ ובנורמות ההתנהגות בקיבוץ  הינה של בעל  
 הזכויות בנכס בלבד וכמפורט בתקנון השיוך.  

על מנת למנוע מצב של פינוי כפוי )מכירה או שימוש של היורש( ללא אפשרות של פיתרון   .5
דיור חליפי, לא תתאפשר השכרת דירות שיוך לחברים מן המניין. יורשים שיהיו  

מעונינים בכך מוזמנים לפנות אל מנהלת ההשכרות לבדיקת פוטנציאל השכרה לבני  
 משק.  

חברים המוגדרים כזכאים להשלמה מקרן הסיעוד על פי הקבוע בנוהל הסיעוד והינם   .6
בביתנו ו/או בבית סיעודי, תחושב זכאותם להשתתפות/השלמה מקרן הסיעוד )בין אם  
בחרו להשכיר את הדירה ובין אם לא( לפי תעריף שכה"ד מבוסס שמאות שוק צמודה  

 לעשות שמאות מתקנת מעת לעת. . הקיבוץ רשאי אך לא חייב 2025למדד ינואר 
חברים שאינם זכאים להשלמה מקרן הסיעוד, אך בשל מצבם הבריאותי או הנפשי   .7

נזקקים להתאמת מגורים מחוץ לביתם )במענה שינתן בקיבוץ או מחוצה לו  
ובשיתוף/הסכמה של ועדת בריאות ו/או ועדת צרכים מיוחדים( ומעוניינים להשכיר את  

 ת בכפוף לאמור בהחלטה זו. דירת השיוך שלהם ובלבד שנותרה ריקה, יוכלו לעשות זא 
  30בעת מעבר חבר לבית סיעודי ופינוי הדירה, ככל והוגדר כדייר קבוע, ינתן "גרייס" בן   .8

 ימים בו לא יחושב שכ"ד כמקור להסדר הסיעוד.  
 

  



6 
 

 הסדר חלוקת פירות הנכסים היצרניים 
לכך קדמו מפגשים בין   .24.04.2025הסדר שיוך פירות נכסים יצרניים התקבל בקלפי בתאריך 

צוות שיוך פירות נכסים לציבור, במטרה להקנות לחברים כמה שיותר מידע על ההסדר. מכיוון 
שהמידע בנושא רלוונטי תמיד, גם אחרי שעברה ההצבעה, ומכיוון שמדובר במידע משפטי 

לא את הכל ביחד, טיפין   –קשה לעיכול, נפרסם בעלון את המצגת שהוצגה לחברים במפגשים 
 , ראש צוות השיוך, על שיתוף הפעולה.  חיים פרי טיפין. תודה ל 

 
 להסדר רקע
העקרונות להסדר שיוך זכויות   אושר בקלפי מסמך 24.7.2019 -ב –  העקרונות מסמך אישור •

 .בפירות הנכסים היצרניים
פירות נכסים יביא לאישור  במסמך העקרונות נקבע כי: "צוות שיוך – מפורט הסדר הכנת •

הכולל את כל הכללים והתנאים לשיוך זכויות בפירות   האסיפה והקלפי הצעה להסדר מפורט
 החלטה לבין ההסדר המפורט בין סתירה  של במקרהבכפוף לעקרונות שבמסמך זה.  ,הנכסים

 ."המפורט בהסדר האמור יגבר זו
מתאים המהו המתווה הכלכלי  מתווה ההסדר המפורט גובש לאחר בחינה – כלכלית היתכנות •

 .הנכסים ביותר להענקת זכויות בפירות
הסדר המבוססת למעשה על  הוצגה לחברים טיוטת 1.5.2024 -ב – מפורט הסדר טיוטת הצגת •

 700 –סכום מירבי )תוך הגדרת סכום מוגדר תלוי ותק  ,המשך מנגנון חלוקת הרווחים הקיים
לחלק לחבר, ובמקרה   שהקיבוץ מתחייב, ( שנות ותק במועד אישור ההסדר 40לחבר עם  אש"ח

 .ליורשיו. בהמשך התקיימו מפגשי ציבור נוספים- שהחבר נפטר לפני קבלת מלוא הסכום
הצגת הטיוטה הצוות שמע  בעקבות – מפורט  ההסדר לטיוטת והסתייגויות הערות שמיעת •

שכבות גיל, וכן קיבל כמה הצעות בכתב. בין היתר,  הערות והסתייגויות של חברים ממגוון
הסכום  על אורך תקופת ההתחייבות, דרישה לקביעת מגבלת זמן לתשלום נשמעו הערות

 .המוגדר, קביעת הוותק המקסימאלי ועוד
לבחון את היתכנות המודל   מבט יועצים נתבקשו – הכלכלית ההיתכנות של מחודשת בחינה •

מודלים אחרים. ההמלצות העיקריות: הקטנת הסכום  שבבסיס טיוטת ההסדר, לרבות מול
אישור ההסדר  המירבי, המלצה לבחון מודל "קלאסי" שבו הוותק מוקפא במועד המוגדר

 .לעומת המודל שהוצע שבו הוותק ממשיך להיצבר
החברים החליט הצוות לשנות  בעקבות המלצות מבט יועצים ושמיעת הערות – המודל שינוי •

שעקרונותיו הוצגו במסמך העקרונות  למודל ה"קלאסי",  את המודל שבבסיס ההסדר, ולשוב
מנגנון של תשלום  במקביל הוחלט להקטין את הסכום המוגדר המירבי, וכן ליצור .שאושר

 . 2025שיתוף ציבור במהלך חודש מרץ  מרוכז ליורשים. המודל הוצג במספר מפגשי
הסתייגויות, ששתיים מהן עלו  לאחר הצגת המודל המעודכן הוצגו – הסתייגויות הצגת •

  אפשרות החלת המנגנון לתשלום מרוכז ליורשים גם על חברים– להצבעה בקלפי ואחת אושרה
 .שיבחרו בכך (ומעלה במועד אישור ההסדר 80מגיל )מבוגרים 

הצעירים, החליט הצוות  בעקבות דיונים נוספים, בעיקר עם נציגי החברים – המודל עדכון •
שצבירת הוותק לא תיעצר במועד אישור ההסדר  לעדכן את המודל שבבסיס ההסדר, כך

שאושרה, ונוסח    . במקביל, הוטמעה ההסתייגות(1.5.2024 -ההסדר שהוצגה ב בדומה לטיוטת)
 .שמובא כעת להצגה באסיפה ולאישור בקלפי ההסדר המעודכן לאחר העדכונים הנ"ל, הוא

 . הזכויות העיקריות המוקנות בהסדר -בעלון הבא 
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 שאול שילה  /על צמיחה והתחדשות של הקבוץ
 

סוגרת את שלב המעבר מקבוץ שיתופי לקיבוץ    "החלטת האספה על פרק "פירות הנכסים
  ,מבחינה דמוגרפית וכלכליתבמהירות ת השינוי נחתמה. הקיבוץ מתפתח וצומח ר חוב  מתחדש.

מה הם קווי היסוד והייחוד שחשוב   ;איזו קהילה אנו רוצים להיות -זה הזמן לחשוב קדימה  
צריכים לבנות  שחדשים ה והכללים   ליםכ ה םמה  ;המשתנה  יבוציתק לנו לשמור ולבנות כקהילה 

המדובר בתחום קליטת בנים   כדי לשמור על הייחוד של הקהילה )שאותו אנו רוצים לשמר (.
מ' המיועדות   56-60בניית יחידות דיור של ובלחברות ללא מגרש )שינוי בתקנון שיוך מגרשים(, 

  לצעירים עם ילדים שעדיין לא קבלו מגרש ולא בנו את ביתם, אך רוצים להתקבל לחברות.
ומערכת מ.ש.א הפועלת    התאמת מערך הניהול הכלכלי ליצירת ניהול מרכזי מוסדר,מדובר גם ב

ו לקיבוץ החי ומשתנה כל  ן את עצמנ להכי  ,בקיצור לחיבור החברים לקיבוץ, לקהילה ולעסקים.
 . הזמן

  -  ריםי ת צעטבהנחה של קלי, שנים 10בעוד  ת הצפויהבחרתי להתחיל מהצמיחה הדמוגרפי
להלן התחזית   בשנה ופרידה של כחמישה חברים וותיקים.צעירים חברים   20 – משפחות  10

  :וההשלכות על סולם הוותק בחלוקת הבונוסלפי שכבות גיל 

מחקר, אלא צפי  זה לא  
המצב שנים   10בעוד   סביר.

שכבת   ך:כהדמוגרפי ייראה 
תכלול    60 –  30בגילאי  יםר חבה

שמעטים מהם זכו   , חברים  347
כאשר    ,בקבוץ השיתופי לחיות

  מכלל   56% מהווים הם
- מחיו פחות הם . יהיכלוס והא
-70קבוצת החברים בגיל . .ולמעשה לא הכירו את הקיבוץ השיתופי. ,שנים בקבוץ המשותף  10

 . 25%מהווים  100
שנים, קבעה בסעיף האחרון שלא   15-20שאמורה להימשך   ,ההחלטה על פירות הנכסים

 ניתן לשנות את סולם הבונוס עד השלמת הסדר פירות הנכסים. 
לציין את    , שמטרתההוותק בחלוקת רווחים הוא המצאה של הקיבוצים השיתופיים  םסול

הוקדשו לבניית הקיבוץ. כל חלוקה נשענה על סולם  התקופה שעבודת החברים והכנסותיהם 
אין שימוש בוותק לחלוקת  בחברה חיצונית . כך משמש הסולם כאיזון בחלוקת הבונוס הוותק.

אני לא ממליץ לקיים היום דיון על סולם הוותק )סולם שניבנה בהתייחס   ,יכוםהבונוס. לס
לשנות רק את הסעיף האחרון   אני ממליץ בקיבוץ השיתופי(. והעבודה  לתקופת החיים

ולקבוע את ההליך לפתיחת  ,  זה גמר ההסדר  סולם עד ההקובע שלא ניתן לשנות את    ,בהחלטה
 שנים(.  5דיון בנושא )לפחות בעוד 

 לקשר בין הגידול הדמוגרפי ובין ההחלטה בין חברות למגרש. יחס  במאמר הבא אתי
 

                         
     

 

  

 19.5.25ביום שני  הזמנה לאסיפת קיבוץ עין המפרץ
 במועדון לחבר 18:00בשעה 

 .מינוי מנהלת בריאות ורווחה.1
 .מועמדת מומלצת על ידי צוות איתור והנהלת קהילה: שמרית שלף

 .מינוי מנהלת משאבי אנוש.2
 .ידי צוות איתור והנהלת קהילה: טל סגלמועמדת מומלצת על 

 .ניתן לעיין בקורות חיים של המועמדות במזכירות

 פניה זוהר, שלום ברמן, יאיר צור, יוסי בן אשר, שי סט -וועדת אסיפה 
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 שמרית!/ העיקר הבריאות

 
 : ☺קחו אויר... יצא לי קצת ארוך הפעם , חברים יקרים שלי

עם סיום קדנציה ראשונה כמנהלת בריאות ורווחה ולקראת הבחירות לקדנציה שניה,  
טעימה ממה  וגם לתת   ,קצת לסכם, קצת להתרגש :ברצוני לשתף בנעשה בארבע שנים אלה

 .  המשךב שעוד מצפה לנו
כשנבחרתי לראשונה עשיתי זאת מתוך תחושת שליחות לקהילה בה בחרתי לחיות ולגדל  

הכשרה של עבודה  הבאתי עמי  שיש ביכולתי לתרום רבות בתחום זה.והאמנתי  ,את ילדיי
לי   שצפויהידעתי . בניהול בשירות הקהילה   בסיסי ביותרטיפולית, מוטיבציה גבוהה וניסיון 

   .ואכן כך היה -  בדרך רבה למידה
  כקהילה  בו השלמנו ,חלפו להן ארבע שנים. וואו!! ארבע שנים זהו זמן מכובדמאז 

  ;להכיר אתכםומיוחד  זמן נפלא קודם כל זה עבורי היה אבל   . תהליכים משמעותיים ועמוקים
ללמוד מה  , להתחבק במועדוני הוותיקים, במשרדי שיחות מלב אל לבב לפגוש בכם בשבילים, 

באיטיות ובהדרגה, לפעמים עם אי   קשרבנינו  .  מדאיג אתכם ומה חשוב לכם כפרטים וכקהילה
  שלי עם חוסר הסכמות, אבל תמיד תמיד עם כוונות טובות, רצון בלתי מתפשר לעיתיםהבנות, 

 טוב. ראיית הענקית ב לעזור לכם ולהיות עבורכם, ועם אמונה  

 אתן לכם טעימה קטנה ביותר...  מה עוד היה לנו בארבע שנים הללו? טוב ששאלתם!

לאחר בחינה מעמיקה של צרכי הקהילה ובליווי    הקמת מרפאת השיניים בהרמוניה: -
כיום   .מקצועי, עברה מרפאת השיניים הוותיקה שלנו למיקומה החדש בהרמוניה

  ,במחיר מסובסד ושירות מיטביומגוונים נרחבים  מספקת לכם מענים  המרפאה 
 היקרה.  אתי רזבניצוחה של  

תרחש בשנים אלה.  תהליך משמעותי נוסף שה הערכת השירות והתפקוד של 'ביתינו': -
גם כאן זכיתי לשותפים רבים וטובים, כולל ליווי חיצוני. התהליך התנהל בקצב הנדרש  

שהוא נוגע לאוכלוסייה מצומצמת אך  כבמיוחד רגיש ומקצועי כאחד,  שיהיה על מנת 
סיונות רבים לדייק ולהתאים את ההחלטות שלנו לצרכי  יייחודית ויקרה מאוד. עשינו נ 

  אך אני בוטחת ,לעבורויש לנו עוד דרך ארוכה   ,הדיירים ומשפחותיהם בהווה ובעתיד
 המשך.  ביסודות שהנחנו לו בניהול החדש

כחלק מההתייחסות והדאגה לחברים הוותיקים עסקתי גם   עדכון הסדר הסיעוד: -
תוך התבוננות שלוקחת בחשבון את   ,בשקלול שינויים שונים שהתרחשו בקיבוץ

. ההסדר מאפשר לחברים בהופכם  יםהעתידיהצרכים האוכלוסייה הסיעודית כיום ואת  
לסיעודיים תמיכה וסיוע מקרן הסיעוד הפנימית, ומעגן את עקרונות הערבות ההדדית  

 . שאנו כה גאים בהם
אין ספק ששנה זו הייתה קשה   עבודה עם אוכלוסיית בעלי הצרכים המיוחדים:  -

שהינם   ,אזרחי מדינת ישראל, ומובן כי בעלי צרכים מיוחדים ומורכבת בעבור כל 
  חוו את השנה הזו בעוצמות גבוהות  ,רגישים ומתמודדים עם לא מעט קשיים גם כך

במטרה  פועלות באופן רציף ויומיומי צרכים המיוחדים, ואנוכי  ו. , רכזת מירי. במיוחד
 . לייצר להם ודאות, יציבות ודאגה לצרכיהם

כאמור, השנה וחצי האחרונות התנהלו בצל מלחמת חרבות ברזל,   התנהלות בחירום: -
אגף בריאות ורווחה נדרש להשתלב במערך  ולא מעט זמן גם תחת מתקפת טילים. 

החירום של הקיבוץ ולפתח מענים ייחודיים למצבים חדשים ומורכבים, לצד המשך  
 פעילות השוטף ככל האפשר.
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עדכון   פרויקטים שתיארתי, יש כמובן גם הרבה עבודת שגרה מבורכת ומספקת;בין לבין ה 
, טיפול בבקשות מיוחדות,  , ניהול נסיעות הבריאות, החזרי תרופותנהלים, שינויי כוח אדם

 עבודה עם עו"ס הרווחה, מיצוי זכויות, ועוד ועוד ועוד. 
גם את השיעורים   - באהבה ובענווה ואני נוצרת אותם  ,הרבה שיעורים למדתי בדרך

תהליכי השינוי הארגוניים כמו   את הקשים והמכאיבים, והיו לא מעט כאלה.הטובים וגם 
במרפאת השיניים ובביתנו לימדו אותי לקבל החלטות מורכבות, בעלות שיקולים רחבים  

להקשיב, לראות ולהבין את צרכי   - ולזקק מתוכן את הדבר החשוב ביותר שנבחרתי לעשות 
שניתן ליישם ולהוציאה לפועל. למדתי כי  עבודה להפוך את המסקנות לתוכנית   ,הציבור

בתהליכים כאלה יש לעיתים גם מי שנפגע, וכי על אף כל המאמץ, הרצון הטוב והמקצועיות לא  
     .כאב שנגרם לחברים בתהליכים אלהכל צר לי על ו  ,מכך תמיד ניתן להימנע 

עוד למדתי על מהותה של הערבות ההדדית, ועל החשיבות שבהכרה ובהוקרה של ערכים  
השייכים לאוכלוסיות מיוחדות, החברים  ומורשת. למדתי על המשמעות בליווי החברים 

שלעיתים עשוי להיות   ,בתהליך השינוי של הקיבוץהסיעודיים ובעלי הצרכים המיוחדים 
עבורם ולהגן על האינטרסים   להתאים אותו   ,כמה חשוב לתווך אותועד מטלטל ומבהיל, ו 

 שלהם. 
, נאמנים  לקידום תהליכים הוא שותפים טובים  החשובים מהמרכיביםלמדתי שאחד 

לתת יד ולהמשיך לצעוד יחד למטרה.  גם וישרים, כאלה שיודעים להגיד את האמת בפנים ו
לא הייתי   .בעלי התפקידים ונציגי הציבור, אתם לי שותפים וחברים –הצוות היקר שלי  

 מצליחה להשיג אף מטרה לולא המחויבות שלכם לעבודתכם ולקהילה שלנו. 
למדתי    - ויקר ערך הכרחי והשיעור החשוב ביותר שלמדתי נראה פשוט למדי, אך הוא 

להקשיב לכם. להקשיב באמת. להיות איתכם בכאב ובקושי, לפלס דרך בין הלבטים המצוקות,  
 להקלה ואהבה. הכעסים והאכזבות שאתם מבטאים ולפנות מקום לתקווה, 

 מה מצפה לנו בהמשך? טוב ששאלתם! שוב ); ו
מתוך חשיבה על יצירת   - ושילובו בקומפלקס עם ביתנו  הסבת המבנה של נווה אשר -

וותיקים, וגם יהווה מרחב ומקום מפגש ופעילות לחברי הגיל  מגוון מענים לאוכלוסיית ה
וכמובן שייעשה בשיתוף והסכמת   , תכנון מעמיקו השלישי. פרויקט זה דורש חשיבה 

 כבר התחלנו ללמוד את הנושא ואני נרגשת מאוד מהפוטנציאל שטמון בכך.  .הציבור
זכויות,   - מידע המנגיש את כל שעליכם לדעת בתחום הבריאות והרווחה אוגדןיצירת   -

מיזם זה יאפשר לכם החברים להכיר את זכויותיכם,  דרכי פניה, בעלי תפקידים וכו'. 
 לפנות ולהיעזר ביתר קלות.

בדיקה ודיוק המענים השונים עליהם  בקדנציה הבאה כוללת  שארצה לקדםמשימה עוד  -
האם עמדו במבחן השנים ועדיין רלוונטיים    - החליט הקיבוץ בעת שינוי אורחות החיים

 לצרכי החברים היום. 
לאוכלוסיית  מתייחס בעיקר   מטבע הדברים, אגף הבריאות - שילוב אוכלוסיות נוספות -

אני  הקדנציה הבאה במהלך תיקים בקיבוץ, אך בעיני המטרות רחבות יותר. ו הו
ניתן להרחיב המענים לשכבות גיל נוספות בהקשרים של רפואה    לבחון כיצד  מעוניינת

 מונעת, אורח חיים בריא, מענים רגשיים ועוד. 

 עוד רבה המלאכה!!!  - ובקיצור: אין זמן למנוחה

אחרי ארבע שנים עמוסות כל טוב, ויצירת תוכניות מאתגרות ומופלאות להמשך הדרך,  אז 
אני מביאה עמי  כשאני מעוניינת להמשיך לקדנציה נוספת בתפקיד ניהול אגף הבריאות. היום, 

אשמח שתבחרו    -ואת המוכנות להמשיך וללמודאת כל השיעורים שלמדתי , הניסיוןאת הידע ו
  בי. שוב.

 שמרית  ,נתראה
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 נר זיכרון -מאי 
 24.5.1975נפטרה   ברמן שרה

 
 25.5.1980נפטרה   פלד שנקה

 
 3.5.1982נפטר   בלזבלג שמחה

 
 4.5.1984נפטרה    גורן אידה

 
 4.5.1984נפטר   אייזיק אפרים

 )אבא של מרטה ואליסיה(
 

 24.5.1984נפטר   לוינסון ראובן
 

 7.5.1985נפטר    אילן צבי
 

 12.5.1985נפטר   פרלמן אברהם
 

   20.5.1988נפטרה   ארי אילנה
 

  22.5.1990נפטר    לבבי צבי
 

 25.5.1991נפטרה   קייטש ציפקה
 

 16.5.1992נפטרה   ורדי רבקה
 

 26.5.1995נפטרה   הולצמן רחל
 

 2.5.1997נפטרה    כץ פנקה 
 

 12.5.1997נפטר   שפר בנימין
 

 23.5.1999נפטר    לוי אריה
 

 18.5.2002נפטרה    רוט רמה
 

 19.5.2002נפטרה   לויפגרבן מינה
 

 21.5.2002נפטרה   קרויצר אדלה
 

 19.5.2005נפטרה   טוכמן גנקה
 

 16.5.2012נפטרה   רוזנפלד תמר
 

 12.5.2017נפטר    הלר חיים
 

 27.05.2022נפטר   אשכול אמנון
 

 2.5.2024נפטר   בן אשר עוזיאל
 

 יהי זכרם ברוך
 

 -( כהן-ליאור רז)בעלה של  חנן כהןל

 איתך באבלך

 על לכתה בטרם עת של אחותך

 מיה

 מכל בית עין המפרץ, תנחומים למשפחה

 יום הוקרה למשפחות המילואים של מטה אשר
 פעילות לילדים לבחירתכם בקריון: – 28.5.25ביום רביעי 

הקרנת הסרט החדש .1
 לילו וסטיץ'של 

 :2-6תיאטרלית לגילאי שעת סיפור .2
 "מעשה בחמישה בלונים"

 חלוקת פופקורן ושתיה )לסרט( וחטיף וטרופית )להצגה( – 16:30משעה 

 תחילת הקרנת הסרט ושעת הסיפור – 17:00בשעה 

ניתן לרכוש כרטיס להורה מלווה אחד בלבד  לאדם/ילד  ₪ 20 –עלות כרטיס 
המכירה הינה האירוע עבור תושבי מטה אשר בלבד,  לסרט או לשעת סיפור 

מס'  נדרש כרטיס מגיל שנתיים   לאנשי מילואים, קבע וכוחות הביטחון בלבד
 רכישת כרטיסים בקישור במקומי. המקומות מוגבל 
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 אדריאן ספדה 

 שלום לכולם,  
מאוד שמחה לדעת שכל כך אהבתם אותה, ושבאתם להיפרד ממנה בדרכה   אמא שלי היתה  

 לביתנו ולצוות המסור שטיפל בה.  –אני רוצה להודות לאנשים בשם אמא שלי   האחרונה.
אמא, את תחסרי לי מאוד. אני אתגעגע לדבר איתך ולהתייעץ איתך בדברים. לפעמים   

אף פעם לא שפטת אותי. היית החברה הכי  אמרת לי להסתפר או להירגע, ותמיד צדקת. אבל 
 טובה שלי, הערכתי אותך מאוד. 

נהניתי לבוא אליך בביקורים בביתנו. היתה לי זכות לטפל בך ולדאוג לך. אני שמחה   
שהיתה לנו הזדמנות להכיר יותר לעומק, ושיכולתי כל יום להגיד לך כמה אני אוהבת אותך,  

 ואת אמרת לי גם. 
בשנה האחרונה דברים השתנו. איבדת את הראייה וההליכה, ולמרות הכל לקחת את זה   

בשקט. את אישה חזקה עם כוחות נפש, והייתי גאה בך. את אישה עם ראש על הכתפיים, תמיד  
לא פלא   ידעת מה את רוצה. לפעמים היית עקשנית מדי, אבל הכל תמיד עם אהבה ולטובה.

 שכולם אהבו אותך. 
 

 ספד  , בנה של גיטה,אנתוני

  -חיים כמו של אמי גיטה בכמה מילים. היא הייתה עדינה, שקטה, יציבה  סכם קשה ל
 ואהובה מאוד על כל מי שהכיר אותה. 

אשתו המסורה של  היא היתה הגאווה והשמחה הגדולה ביותר שלה הייתה משפחתה:  
. היא הייתה הסבתא האהובה של דגן, יפית, טליה, גיא, קרן,  לי, אמא לאדריאן, שירה ו ג'אפ

אהבתה,   -וסבתא רבתא גאה לשישה. כל אחד מאיתנו נושא חלק ממנה   — רות, דניאל ותמר 
 כוחה ואמונתה הבלתי מעורערת בנו. 

אמא החלה את חיי העבודה שלה בתור גננת בגן, שם הסבלנות והחום שלה מצאו את  
מקומם המושלם. מאוחר יותר היא עבדה לצד אבי בעסק שלהם, והביאה מחויבות וכוח שקט  

 לכל מה שעשתה. 
אמי הייתה לוחמת צנועה. היא נסעה לישראל כמעט כל שנה לבקר את אדריאן, ואחר כך  

היא ואבא עלו לארץ, גרו בקרוואן כמה שנים לפני שעברו לגור בביתם    1995- את סוזן ואותי. ב
בחן ובחוסן. גם בשנותיה האחרונות,    עמדה בובקיבוץ. זה לא היה מעבר קל, אבל היא כאן 

 כשהייתה לבד והחיים הפכו מאתגרים יותר, היא נשארה מכובדת, אדיבה וחביבה. 
שירה  לאני רוצה להודות לאדריאן על שדאגה לאמא, יום אחרי יום, באכפתיות ובמסירות. 

שתמיד היו שם. ולחברים ולמשפחה ששמרו   —על תמיכתכם מרחוק. סוזן ויוסי   - ומיכאל 
לה   םעזרת  -ביקורים, שיחות טלפון ומילים טובות  באמצעות - קשר לאורך השנים על  איתה 

 . על כך  אסיר תודה אני  להרגיש מוערכת ואהובה.
היו ארוכים ומלאים,    ךאמא, נתגעגע אליך כל יום. אבל אנחנו מתנחמים בידיעה שחיי

 וכל החיים בהם נגעת.  ,, הניניםך , נכדיךילדי  -תמשיך לחיות דרכנו  ךושהרוח של 
 . ברוך היהיה זכר  

 אנו משתתפים באבלה של חברתנו

 אדריאן שלו

 עם לכתה לעולמה של אמה

 גיטה סוקרמן ז"ל

 , י' באייר תשפ"ה8.5.2025בתאריך 

 תנחומים למשפחה, שלא תדעו עוד צער

 מכל בית עין המפרץ
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 מיכאל /סבבא
 

אנחנו אחרי שני טיולים עם כפר מסריק, ובתחילת יוני מתוכנן הטיול הבא. ישנם   –טיולים  
זה מוזיל את הטיול ואת עלותו לחבר, נותן תשובה   –כמה יתרונות לטיולים המשותפים  

 , והאווירה מצוינת! לטיולים עם מיעוט משתתפים, ומספק מפגש חברתי עם גמלאי כפר מסריק

  30את הטיולים מתכנן צוות משותף של שני הקיבוצים. בשני הטיולים הראשונים השתתפו  
מטיילים. הטיול הראשון היה טיול טבע ופריחה בכרמל וסיור מודרך בעוספיה, והטיול השני  

  –, ובמקווה ישראל היה סיורים מודרכים ומעניינים בפארק אריק שרון )חיריה( הירוק והפורח
 על בתיה ההיסטוריים מתקופת היישוב הישן. 

  27בטיולים המשותפים אנו חולקים אוטובוס משותף שווה בשווה, ולכן יש לנו בכל טיול 
 )אם בכפר מסריק יירשמו פחות(.  מקומות בטוחים, וכל השאר על בסיס מקום פנוי

הוא טיול מזמר בעקבות הגבעטרון, בהדרכת מורן גלאון )כפר   4.6- הטיול המשותף הבא ב
 . למטהראו פרסום נוסף  –תבור( + אקורדיוניסט. שירון יחולק במקום  

 אראלה, עירית, דפנה, יעל ומיכאל.  –צוות הטיולים של סבבא 
 

במהלך יוני נבדוק אם יש היענות מספקת לחוג התעמלות במים. הכוונה    –התעמלות בבריכה 
ההרשמה מחייבת, והיא לשמונה  בבריכה.   09:00-היא להמשיך עם הדר בימי שני וחמישי ב

 ₪.  120מפגשים בעלות 
 

שני המועדונים היו פעילים גם השבוע. מועדון יום ג' אירח את "חמישיית חברון"   –מועדונים 
בקונצרט קאמרי. התוכנית כללה קטעים מאת היידן ומוצרט ועיבודים לשירים ישראליים. היה  

 נהדר ונעים לאוזן. 

, שסיפרה על עבודתה החינוכית בכפר הנוער  יובל שחףבמועדון ארוחת הבוקר אירחנו את 
נירים עם נוער בקצה רצף הסיכון. שמענו ממנה על דרכי הטיפול והשיקום של הנוער בסיכון.  

 –   במשתלהלקראת חג השבועות יתקיים המפגש הבא של מועדון ארוחת הבוקר 
 נשמע את זאביק פברמן בנושא צמחי תבלין. מוזמנים!  10:00-קפה ומאפה, וב  09:30-ב
 

נסלל מגרש חדש לפטנק עם שבילי גישה. חנוכת המגרש מתעכבת מעט עד הידוק   – פטנק 
בואו להתנסות, לא צריך   –ויישור סופי ע"י התשתיות. משחק הפטנק פתוח לשחקנים חדשים  

 ניסיון קודם. מוזמנים לפנות למשה ידלין. 

 

אקורדיוניסט,  +  גלאון  מורן –סיור מודרך מזמר  - עמק שלי
 בעקבות שירי וסיפורי להקת הגבעטרון 

 4.6יום רביעי ב  טיול משותף עם כפר מסריק
 . 17:00חזרה משוערת: )אחרי ארוחת הבוקר(,    08:00יציאה בשעה 

שבות העובדת ושיריה מבטאים את  יהיא סמל ההתי ,שזכתה בפרס ישראל ,להקת הגבעטרון
 הקשר לארץ ישראל ולחקלאות העברית. 

נצא לטיול מזמר בשדות עמק חרוד ועמק בית שאן ונשיר את שירי הגבעטרון במקומות עליהם  
נמשיך לבית  ; נבקר בבית הגבעטרון בגבע שם נספר על תולדות הלהקה המיתולוגית; נכתבו

נבקר גם בעין חרוד, בית השיטה, בית שאן ובית  ; העלמין בגבע בו טמונים כמה מראשוני הלהקה
 אלפא. 

 ₪  80עלות למשתתף: *  צהרים עצמאית בצומת בית השיטהארוחת 
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 נופש עם עמותת הוותיק 

נופש וטיולים בגליל העליון, במלון כפר בלום היפה, עם פריחת הלבנדר ועוד הרבה תוכן  
, עם אוטובוס צמוד,  13-15.7.25שלושה ימים ושני לילות, חצי פנסיון בתאריך  מעניין 

 . ₪ 2,050 –מחיר לאדם בחדר זוגי   בהדרכת אבטליון שרעבי 

 בתוכנית: 

יציאה מנקודת   –  13.7.25יום ראשון 

מפגש, נסיעה לכיוון הגליל העליון, עצירה  

לארוחת בוקר עצמאית בעמיעד. נבקר 

בשמורת הטבע החולה, נמשיך למרכז  

המבקרים לייצור דבר ביסוד המעלה  

דבש". נסייר במטולה שלאחר   "הכל

המלחמה, הפסקת צהרים בקריית שמונה  

 והגעה למלון. 

 קבלת פנים וקבלת חדרים  –  15:00

 ארוחת ערב –  19:00-20:30

 מופע ערב במלון –  21:00

  –, צפון רמת הגולן 14.7.25יום שני 

 ארוחת בוקר עשירה  –  7:30-10:00

נצא מהמלון לביקור בחוות    – 9:30

הלבנדר בעין זיוון. החווה מתמחה  

בגידולים של צמחים ארומטיים. נקבל  

הסבר על הזנים השונים בחווה, מהם  

 המיועדים לזיקוק שמנים.

  ביקור באנדרטת הארז והנגמ"ש 

   ביקור בהר בנטל ובגן הפסלים

 הגעה למלון בצהריים. בצומת האמיר, 

 ארוחת ערב –  19:00-20:30

 מופע ערב במלון –  21:00

 – 15.7.25יום שלישי 

 ארוחת בוקר –  8:30-10:30

 פינוי חדרים  – 9:30

נחווה חוויה מוסיקלית בגוש חלב, נבקר  

ביקב רימון ובדרך נוף יער בירייה, וגם  

 ביישוב היהודי העתיק נבורייה. 

הפסקה לארוחת צהרים עצמאית וחזרה  

 16:00הביתה. הגעה משוערת בשעה 

 עוד להנאתכם במלון:

 בריכת שחיה )יש להביא בגד ים(  •

 6:30-21:00חדר כושר בין השעות   •

תכנייה מפורטת של הפסטיבל תינתן  

 בהמשך. ייתכנו שינויים בתוכנית. 

 , 050-7548053  –אירית  להרשמה:

 050-5890612  –מירב נופש 

 
 

 מועדון יום ג' 

 . 1.7.25מפגש סיכום העונה, אשר יתקיים ביום שלישי   –כמנהגנו מדי שנה 
 בעין המצלמה.  – יהיה זה ערב משלנו, והפעם הנושא יהיה 

צילומים מתוך המבחר הגדול שלכם, להציגן    4אני פונה אליכם הצלמים, ומבקשת לבחור 
 לפנינו ולספר: 

 מה זה בשבילכם הצילום .1
 ספרו על חוויה אישית שלכם שקשורה לצילום שבחרתם.  .2

 את הצילומים שלחו לרוח'לה 

 מחכות לשמוע מכם, 
 רחל רייז ורוח'לה 
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 תקנות נהיגה בקלנועיות וגולפיות )קלאב קאר( 
 

לאחרונה הובא לידיעתי שילדי הקיבוץ נוהגים ברכבים מסוג גולפית )קלאב קאר(  
אני מצרף תקציר של תקנות   הדבר מסוכן ביותר. בניגוד לחוק.ווקולנועיות ללא אישור מתאים  

משרד התחבורה בנושא. לידיעתכם, על בעלי כלי הרכב מסוג זה חלה חובת החוק לאכוף  
 אשר בניגוד לחוק.   –ביטוח, רישוי, ומתן אישור נהיגה לקטינים 

 
ע"י בית המשפט העליון נקבע כי    2018בפסק דין שניתן בשנת   

גולפית הינה ככלי רכב מנועי, אשר הנוהג בה חייב ברישיון נהיגה  
 ובביטוח חובה כחוק. 

גולפית הוא כלי רכב תפעולי, המשמש לצורך    גולפית?מהי  
ניידות במגרשי גולף, ומכאן שמו. הרכב מאופיין במבנה פתוח  
)לפעמים מקורה בגג ולפעמים אינו מקורה(, ובנוסף לשימושו  

כאמצעי התניידות במגרשי גולף הוא משמש גם לניידות בתוך  
 מבנים ציבוריים גדולים, לצורך ניוד של ציוד או של אנשים ממקום למקום.

 
 גולפית קלנועית  

גלגלים המונע   4או  3רכב מנועי בעל  הגדרה 
באמצעות מנוע חשמלי. רוחבו אינו עולה  

על מטר. ההיגוי נעשה באמצעות כידון או  
מוט היגוי, מיועד לנוסע אחד עד שניים.  

עומד בדרישות  קמ"ש.  12מהירותו עד  
 . תקן ישראלי

אין הגדרה בתקנות.  
הגולפית מונעת בכוח מנוע  

מדובר ברכב    –חשמלי 
 מנועי לכל דבר ועניין.

 מי שברשותו רישיון נהיגה 14ומעלה או נכה מגיל  16 גיל מינימלי לנהיגה 
 חובה ברישיון נהיגה  אין חובה  חובת רישיון נהיגה 

 חובה יש  אין חובה  רישום ורישוי 
. מותר  על מדרכה או בכביש לשם חצייתו אזור נהיגה מותר 

לנסוע על הכביש רק בקיבוץ, במושב,  
 בכפר, או כשאין מדרכה.

 בכביש 

בהתאם לתמרורים   קמ"ש  12 מהירות 
ולתקנות החלות על רכב  

 מנועי 
בקלנועיות המיועדות לנסיעתם של שני   הרכבת אדם נוסף 

אנשים אפשר להסיע אדם נוסף לנהג, ללא  
 הגבלת גיל. 

 תלוי בסוג הרכב 

תו התקן ממליץ להתקין אורות ומחזירי   תאורה 
 אור, אין חובה. 

 חובה 

 
 , מוטי סבג

 קצין בטיחות בתעבורה 
 

 הפסקת חשמל  
 ,שלום לכל החברים והתושבים

, פרט לשכונות תתרחש הפסקת חשמל בשכונות המגורים בקיבוץ 26.5.25ביום ב' 
צורך ל. זאת 16:00ומתוכננת עד  08:30-משמר הים, כ"א והקרוואנים. ההפסקה תחל ב

  טיפול שנתי ברשת המתח הגבוה. סליחה על חוסר הנוחות.
 צוות החשמליה
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 דפימלחיות, רבותיי, מלחיות/ 
, שהיום כבר עומד  יקי עומרזוג מלחיות בצורת תרנגולות היוו את הספתח לאוסף המלחיות של 

 מלחיות. איך אוספים כל כך הרבה? והאם רק יקי 'משוגע' לדבר? יקי מספר:  1,000-על כ 
 

רובם(. ניצלנו את הזמן  "בתקופת הקורונה אליסיה ואני שהינו הרבה בבית, כמו כולם )או  
על מנת לעשות סדר, ויום אחד מצאתי את המלחיות בצורת התרנגולות, שהסתתרו איפשהוא  

איפה   . "אצלנו בבית, והתלהבתי. לאחר מכן מצאתי עוד זוג יפה של מלחיות, והתחלתי לאסוף
אני אוסף בשווקים, בעיקר בדוכנים של רוסים שמוכרים מציאות  "מוצאים מלחיות מעניינות? 

שונות ומשונות. יש חברים שאוספים עבורי, יש חברים שבאופן קבוע מביאים לי מחו"ל  
  מלחיות. יש לי חבר שמדריך טיולים, ובנסיעותיו המרובות ברחבי העולם הוא קונה לי מלחיות. 

גם הנכדים והשכנים מביאים לי מלחיות מנסיעותיהם השונות. יש גם תערוכות וינטאג' בהן  
 ניתן למצוא מלחיות, אבל שם הפריטים יקרים יחסית". 

. על מנת לאחסן את המלחיות השבירות בבטחה בנה יקי ויטרינות  האוסף הלך וגדל 
ייעודיות, אך גם בויטרינות הקיימות תיכף כבר לא יהיה מקום. "אני בונה עכשיו ויטרינה  

 מלחיות, וצריך מקום מסודר".  1,000גדולה שתוצב באחד החדרים בבית, האוסף מכיל כבר 
  24,000ש מוזיאון מלחיות ובו י"בחדרה   –יקי מספר שישנם גם ישנם אספנים נוספים   

מלחיות. המוזיאון הוקם ע"י איש צבא   14,000מלחיות. בקפריסין יש מוזיאון מלחיות ובו  
לשעבר, שלאחר שעבר משבר בריאותי נתפס לנושא. למוזיאון יש אתר אינטרנט, הם מקבלים  

 עיזבונות, והמייסד מתכנן לפתוח מוזיאון נוסף".
מוזמנים ליצור איתי   –"אם למישהו מהחברים יש מלחיות שאינן בשימוש    ום?כלסי שהומ 

 ". . חברים מוזמנים גם לבקר ולהתרשםקשר

 כמה דוגמאות מעניינות: 
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 מאגף החינוך 
 

 משפחות עם ילדים ששוכרות בתים בעין המפרץ   -נוהל מערכת החינוך בנושא  

 .מהקיבוץ  יורשים  של בתים לקנות/   לשכור  יכולות משפחות  2024 ינואר מחודש  החל
 : בקיבוץ החינוך למערכת  בהקשר דברים כמה  להדגיש  לנו  חשוב

 לבדוק מנת  על חוזה על חתימה לפני החברתי החינוך מנהלת/  הרך הגיל למנהלת לפנות יש •
 (.'ו- 'א כיתות) ובמרחבים בגנים המשפחות ילדי וצירוף לקליטת  אפשרות שקיימת

 מקום יש אם אלא ) ספטמבר בחודש הלימודים שנת בתחילת רק תהיה למערכת ילדים קליטת •
 . )המבוקש ב"מרח/בגן פנוי

 ותסדיר הסכם על תחתום החינוך במערכת לילדיה פנוי מקום  שיש לה שיאושר משפחה •
 .לשנה תשלומים

 לפי יהיה מיורשים בתים שמשכירות משפחות לילדי התשלום גובה ,ההנהלה החלטת פי על •
 של הנחה אצלנו כמקובל תקבל היא, אחד מילד יותר למשפחה ויש במידה) חוץ ילדי תעריף

 . )הבכור הילד על 5%

  לפנות  ויש  השכרות  מנהלת  חיים  סימה באחריות הינו בקיבוץ השכרות שנושא  לציין  חשוב
 )בהמשך מצורפת הודעה מסימה בנושא(.  עניין  בכל אליה 

  הקהילה מנהל   באחריות הינם  ההורים בבית   צעירה משפחה  מגורי או דירה מכירת  נושא
 .שי

  ליידע (קהילה מנהל/השכרות  אחראי) התפקידים ממלאי באחריות, שלעיל המקרים  בשני
 .לכך  אישורן את ולקבל  חדשה משפחה  של מיועדת כניסה על  החינוך מנהלות את

 ,בברכה
 הקהילה   מנהל -  סט שי

 והשכרות  זמני  דיור -  חיים סימה 
 חינוך   אגף  מנהלת -  רייז רונית

 
 

 מנהלת חדשה לבית החינוך אופק 

לילך  , בישרה כי בהמשך לבקשתה של  נטע קדם יו"ר הוועד המנהל של בית חינוך אופק,  
לבחירת מנהלת חדשה,   לסיים את תפקידה כמנהלת בית החינוך, ולאחר תהליך איתור   רחמים
לתפקיד. לילך וחגית יבנו יחד את תהליך החפיפה, ותחילת העבודה   חגית ברוך נבונבחרה 

 תהיה כבר במהלך חופשת הקיץ. מצורף מכתב מחגית. 
הוועד מודה ללילך על השנים בהן ניהלה במקצועיות, רגישות ומסירות את אופק, ומאחל   

 לחגית הצלחה רבה. 
 
 

 קהילת בית חינוך אופק,
שלום, נעים להכיר. שמי חגית ברוך, אני מתגוררת בקורנית שבמשגב, נשואה לעדי, אמא 

 ליעל ומיכל וסבתא לבועז ושירה.
במשך שנים רבות חינכתי והובלתי צוותים בבית הספר העל יסודי משגב, ובשנים  

 האחרונות אני מנהלת את חטיבת הנעורים בויצ"ו נהלל.

 קהילת בית חינוך אופק, 

שלום, נעים להכיר. שמי חגית ברוך, אני מתגוררת בקורנית שבמשגב, נשואה לעדי, 

 ושירה.אמא ליעל ומיכל וסבתא לבועז 

במשך שנים רבות חינכתי והובלתי צוותים בבית הספר העל יסודי משגב, ובשנים 

 האחרונות אני מנהלת את חטיבת הנעורים בויצ"ו נהלל.

בימים אלה החלטתי לסיים את תפקידי הנוכחי, ואני נרגשת להצטרף אליכם, לקהילת 

בית חינוך אופק. זוהי עבורי זכות גדולה והזדמנות משמעותית להוביל מוסד חינוכי 

 ביחד. –שהוא לב פועם בקהילה. מקום בו גדלים, לומדים ומתפתחים 
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בימים אלה החלטתי לסיים את תפקידי הנוכחי, ואני נרגשת להצטרף אליכם, לקהילת בית 
חינוך אופק. זוהי עבורי זכות גדולה והזדמנות משמעותית להוביל מוסד חינוכי שהוא לב פועם 

 ביחד.  –בקהילה. מקום בו גדלים, לומדים ומתפתחים 
חזוני החינוכי מושתת על אמונה עמוקה ביכולתם של הנערות והנערים לפרוח, לצמוח  

ערכית, רגשית ולימודית. אני מאמינה כי בית חינוך אמיתי נבנה מתוך   –ם ולהגשים את עצמ 
הקשבה, הכלה ושיתוף של כלל השותפים לדרך: צוותי החינוך, ההורים, וכמובן החניכים  

  עצמם.
בית החינוך אופק ימשיך להיות מקום שמצמיח מצוינות לא רק בלמידה, אלא גם באחריות, 

ביושרה, בכבוד הדדי ובמעורבות חברתית. מצוינות שנולדה מתוך תחושת שייכות, ביטחון 
 ואמונה בדרך. 

אני רואה חשיבות רבה בחיזוק הקשר עם הקהילה כולה. חינוך משמעותי מתרחש לא רק 
בכיתה, אלא גם במפגש האנושי, בשיתוף הפעולה ובחלום המשותף לגדל דור של בני אדם 

 חושבים, רגישים וערכיים. 
בתקופה הקרובה אצטרף אליכם, אגיע להכיר אתכם, לשמוע וללמוד מניסיונכם. מוזמנים 

 haggitb@gmail.com, או במייל 8705674-052ליצור איתי קשר בטלפון 
 שלכם, חגית. 

 
 
 

 
 

  

חזוני החינוכי מושתת על אמונה עמוקה ביכולתם של הנערות והנערים לפרוח, לצמוח 

ערכית, רגשית ולימודית. אני מאמינה כי בית חינוך אמיתי נבנה  –ולהגשים את עצמם 

מתוך הקשבה, הכלה ושיתוף של כלל השותפים לדרך: צוותי החינוך, ההורים, וכמובן 

  החניכים עצמם.

בית החינוך אופק ימשיך להיות מקום שמצמיח מצוינות לא רק בלמידה, אלא גם 

באחריות, ביושרה, בכבוד הדדי ובמעורבות חברתית. מצוינות שנולדה מתוך תחושת 

 שייכות, ביטחון ואמונה בדרך.

אני רואה חשיבות רבה בחיזוק הקשר עם הקהילה כולה. חינוך משמעותי מתרחש לא 

רק בכיתה, אלא גם במפגש האנושי, בשיתוף הפעולה ובחלום המשותף לגדל דור של בני 

 אדם חושבים, רגישים וערכיים.

בתקופה הקרובה אצטרף אליכם, אגיע להכיר אתכם, לשמוע וללמוד מניסיונכם. 

 haggitb@gmail.com, או במייל 8705674-052מוזמנים ליצור איתי קשר בטלפון 

 שלכם, חגית.

 השכרת דירות
לכל משכירי הדירות למיניהן לאלה שעכשיו ולאלה  ותת חשובותזכור
 :העתידיים

ילדים דבר ראשון שצריך לדעת אם זה משפחה עם  -לפני כל השכרה של בית •
 .ד חשובוד מאומא - לברר בחינוך האם יש מקום , ואזמכול גיל

רק ההסכם , ובנוסף חשוב להודיע לי כי דרכי עושים את ההסכם המשולש•
  הזה תופס מבחינת הקיבוץ.

 להיות לעזר. הלוכימידי פעם יש לי רשימה של מחפשי דירות שלידיעתכם, 
 054-5845213 – סימה, אני פה - עזרהאו לכל שאלה 

 

mailto:haggitb@gmail.com
mailto:haggitb@gmail.com


18 
 

 אורלי ומיכלמהבריכה הקהילתית/ 
 

  חברים יקרים,
האביב כבר כאן, ואיתו ההכנות וההתרגשות לקראת פתיחת  

העונה הקודמת נקטעה באבחה אחת  העונה בבריכה הקסומה שלנו.  
עקב המלחמה והשאירה טעם מר. אנחנו תקווה ואמונה שהעונה  

ושובם של החטופים והחיילים   , הקרבה תבשר גם את סוף המלחמה
 בבטחה הביתה. 

אנו מנסים לחדש  קרובה רחצה ההגם בעונת שמחים לשתף כי 
נשתף כי  . יםלחבר והשירותה בבריכה  י שפר את חווית השהילו

 בימים אלה אנחנו מנקים, מסיידים, צובעים ומציידים את הבריכה לקראת בואכם.
כשנו שולחנות  כמו כן ר  .לישיבה, הספסלים שופצו ונצבעוהשנה חידשנו את פינות ה"זולה" 

רכשנו מיטות שיזוף מעץ מרופדות ומפנקות שיוצבו בפינה  בנוסף, עץ נמוכים להשלמת הפינה. 
קירות המלתחות, פנים וחוץ, נצבעו, חלק מרשתות הצל   המזרחית לטובת המשתזפים שביננו.

וכרגיל מצפה לכם   חודשו ותוקנו. בנוסף תוקנה קרמיקה שקועה וסדוקה בבריכת הפעוטות. 
 מטבחון חוץ מאובזר ומצויד, כמו גם פינת קפה מצוידת בכניסה למלתחות.

קומפרסור לחץ אוויר לטובת ניפוח גלגלים ומזרונים קטנים,   השנה נתקיןעוד נוסיף כי  
עמדת הניפוח תוצב מחוץ לבריכה בדופן חדר המכונות כדי לאפשר גם ניפוח אופניים לחברי  

 הקיבוץ.  
עדיין מטפלים בנושא רישיון עסק קבוע לבריכה  אנחנו  שלצערנו  נשתף  -  בנושא הרגולציה

ועמידה בדרישות. נוסיף כי רכשנו השנה שני בקרי שליטה במי הבריכה כחלק מדרישות חדשות  
הבקרים החדשים יאפשרו לנו שליטה טובה יותר באיכות מי הבריכה.    .של משרד הבריאות

נדרשנו כאמור גם לתאורה תקנית לרחצה לילית, הפרויקט הושלם לקראת תום עונת הרחצה  
הקודמת. לבסוף נשתף כי הנוי עמל על טיפוח הגינון בסביבת הבריכה כדי לקבל את פניכם  

ח את השערים, לרענן את תיק הבריכה, ללבוש  בצבעים, ריחות ופריחות. מה שנותר הוא לפתו 
 ופשוט להגיע.. בגד ים ולארוז משהו לנשנש 

בין   2/06 -יתקיים בתאריך ה אירוע הפתיחה של הקיץ בבריכהשימו לב כי 
בתוכנית: התרבות מפנקת בטאבון המסורתי והמשובח, הפאב ימכור בירות    17-19השעות 
.. בקיצור סמנו את התאריך ביומנים  .לים, תהיה פינת שתייה מאובזרת ועוד הפתעותייוקוקט

בהמשך נפרסם לוח אירועים, אוכל ופעילויות בבריכה, כגון  ! לכם מצפיםוהגיעו בהמוניכם,  
   רחצות ליליות וכדומה. יש למה לצפות.

, ולהתרגש  לפנות אלינו בבקשות, רעיונות, הערות והארותלסיום, אנחנו מזמינים אתכם 
   פתיחת עונת הקיץ בבריכה המיוחדת שלנו.אתנו לקראת 

     

 הנחיות לעונת הרחצה הקרבה: 

 הבריכה פרטית ומיועדת לחברי הקיבוץ, משפחותיהם ותושבי הקיבוץ  •
 שימו לב כי אורחים חייבים בליווי מארחיהם )חברי הקיבוץ(  •
 ילדי הקיבוץ, מסיימי כיתה ו', רשאים להתרחץ בבריכה ללא מבוגר  •
 אין להכניס מתנפחים גדולים למי הבריכה שימו לב כי  •
 כמו כן, אין להכניס בקבוקי זכוכית לשטח הבריכה, זאת לטובת הבטיחות של כולנו  •
אין לאכול במים, אבל בהחלט מומלץ לאכול ברחבת הדשא או מעל השולחנות   •

 הפזורים ברחבת הבריכה
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 הכנסת בעלי חיים לשטח הבריכה אסורה  •
 ילדים שאינם גמולי חיתולים מחויבים בחיתולי שחיה  •
 ילדים המתמודדים עם קלקול קיבה לא יוכלו להיכנס לבריכה  •
 עישון ושתיית אלכוהול מבקבוקי זכוכית אסורים בשטח הבריכה  •
 יש להצטייד בהרבה מצב רוח טוב ונכונות למפגש חברתי, מצנן ומהנה  •

 
 שעות פתיחת הבריכה 

  )לשחיינים( 06:00-09:00 - ו -ימים א
 14:00-18:45 -  ה-ימים א

 12:00-17:45  - יום ו+ ערבי חג
 08:00-17:45 - שבת+ חגים 

 ! בילוי מהנה 
 
 

 פרופ' שלמה אבינרי הדיפלומטיה הציונית והסובייטים/ 
, בשיא הניצחונות הגרמניים באירופה, כשמוסקבה היתה למעשה בת ברית 1941בסוף ינואר "...

וייצמן להיפגש עם השגריר הסובייטי בלונדון, איוון מאייסקי.  חיים של גרמניה הנאצית, ביקש 
וייצמן הסביר לשגריר כי המשק הארצישראלי עומד בפני משבר חמור עקב המלחמה: מגדלי 

ההדרים אינם יכולים לייצא את תוצרתם לאירופה, וביקש ממנו לבחון אפשרות לייצוא ההדרים  
ו מפרט מי בדיוק זקוק לפרוות בארץ...( מאייסקי  לבריה"מ תמורת פרוות רוסיות לא"י )הוא אינ

 " השיב לו באדיבות כי אינו מוסמך לתת תשובה, אבל יעביר את הבקשה למוסקבה.
מאמץ ל  , כתוצאהבעד תוכנית החלוקה של ארץ ישראל הצביעה בריה"מ  1947בנובמבר  29-ב 

. חלקה הראשון של ציוני מתמשך בעת מלחמת העולם השניה לזכות בתמיכת מוסקבה
דוד בן גוריון,   –הרשימה פורסם בעלון הקודם, ותיאר פגישות מרובות של ראשי היישוב היהודי 

עם שגרירים סובייטיים שונים. המאמצים הדיפלומטיים   –יצחק בן צבי, משה שרת ועוד 
 נמשכים:

 
על רקע מגעים בלתי פוסקים אלה ביקר מאייסקי, השגריר הסובייטי בלונדון, בא"י   

הפקיד הסובייטי הבכיר ביותר שביקר בארץ. לכאורה הביקור התקיים   –  1943באוקטובר  
מכיוון שמאייסקי נאלץ לטוס בדרכו מלונדון למוסקבה בדרך עקיפה, עקב תנאי המלחמה. לפי  

הפרוטוקול הסובייטי הקפדני, כל מגעיו בארץ תואמו באמצעות המזכיר הראשי של ממשלת  
וריון להיפגש עם האורח. בן גוריון יצא לפגישה יחד  המנדט, ובדרך זו גם נמסרה ההזמנה לבן ג

כדי   –עם גזבר הסוכנות קפלן, וביוזמתו התקיימה הפגישה בקריית ענבים ובמעלה החמישה  
וריון זכר כי בפגישתו עם מאייסקי בלונדון  לקרב את האורח למציאות החברתית בארץ. בן ג 

התמקד האחרון ביכולת הקליטה של הארץ, על כן הוא סקר בפניו את תוכנית ההתיישבות  
לאחר המלחמה, ומאייסקי ביקש ממנו תזכיר בכתב בנושא. מאייסקי ציין כי "לאחר המלחמה  

גישה שלהנהלת הסוכנות  תהיה בעיה יהודית רצינית שצריך יהיה לפתור אותה". בדיווחו על הפ
ציין בן גוריון, כי השאלות של מאייסקי היו ענייניות ולא עסקו בפולמוס ההיסטורי בין  

הציונות לקומוניזם: "ברור שהוא גילה גישה פוליטית רצינית לגבי השאלה האם יכולה א"י  
 לפתור את הבעיה היהודית לאחר המלחמה". 
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סיטי  -נסע נחום גולדמן, נציג הסוכנות היהודית בוושינגטון, למקסיקו  1944באוגוסט   
לפגוש את מכרו אומנסקי, לשעבר השגריר הסובייטי בוושינגטון ועתה השגריר במקסיקו.  

הפגישה היתה ביוזמת אומנסקי, שאמר לגולדמן כי הוא מבקש לדון עמו בכמה סוגיות, "לא  
בשאלות אלה הן כרוסי והן כיהודי". זו התבטאות חריגה למדי   כשגריר, אלא כמי שמעוניין

מצידו של שגריר סובייטי, אך מה שבא לאחר מכן היה מפתיע לא פחות. אומנסקי אמר שאינו  
יודע אם כבר התקבלה החלטה רשמית במוסקבה לגבי א"י, אך הוא "סבור שהחשיבה היא  

ה מה תהיה האוריינטציה הפוליטית של  לכיוון של תמיכה במדינה יהודית". אומנסקי גם תה
מדינה יהודית כזאת ביחס למערכת הבינלאומית. זו היתה האינדיקציה הראשונה, עמומה ככל  
שתהיה, על כיווני המדיניות הסובייטית לאחר המלחמה, שהיתה עתידה להיות שונה ביותר מן  

 ההתנגדות האידיאולוגית הקומוניסטית הקלאסית לציונות ולמטרותיה. 
מה שעולה משרשרת מגעים ארוכה ועקבית זו שקיימו מנהיגים ציונים עם נציגים   

סובייטים הוא, שההנהגה הציונית ניצלה היטב את המציאות החדשה שנוצרה בעת המלחמה:  
לראשונה זכו מנהיגים ציונים להיפגש עם נציגים סובייטים רשמיים, ובדרך זו להעביר  

עד אז הוצגה במוסדות הסובייטים רק מבעד לעדשה  למוסקבה מידע על העמדה הציונית, ש 
שהיו כמובן   –ציוניים, ושל קומץ קומוניסטים ערבים  -העוינת של קומוניסטים יהודים אנטי

 עוינים כלפי הציונות, הן כערבים והן כקומוניסטים.
המסמכים הסובייטיים שפורסמו עד כה הם רק מסמכים דיפלומטיים, שאינם חושפים את   

הדיונים הפנימיים, שהתנהלו רובם בפוליטביורו ובמוסדות אחרים של המפלגה הקומוניסטית,  
אך ברור שבבריה"מ התקיים דיון מעמיק בעת המלחמה על מדיניותה העתידית במזרח  

התקדים של המגעים בין נציגים ציוניים וסובייטיים סיפקה    התיכון, וכי האינטנסיביות חסרת
למוסקבה מידע ונקודות ראות, שלא היו מוכרים לה. כל אלו תרמו לתפנית הסובייטית, שנבעה  

מסיבות מורכבות: הרצון להחליש את בריטניה ובעלות בריתה הערביות באזור, עתיד שארית  
אירופה לאחר שחרורה, ואכזבה מתמיכת   הפליטה, מודעות להתגברות האנטישמיות במזרח

 הערבית בנאציזם בזמן המלחמה. 
אי אפשר שלא להשתאות מהתחכום והמיומנות של הדיפלומטיה הציונית במגעים אלה עם   

הסובייטים: ברור שרוב המאמצים בעת המלחמה כוונו לבריטניה ולארה"ב, אך ראייה  
מפוכחת הביאה את ההנהגה הציונית לתובנה, כי בעקבות המציאות החדשה נפתח צוהר  

צוב דמותו של העולם שלאחר המלחמה, וכי אסור  למעצמת העל הסובייטית להיות שותפה בעי
 שהאיבה הקומוניסטית המסורתית לציונות תמנע ניסיון להשיג פריצת דרך חדשה. 

קו ישיר מוביל מיוזמת ה"תפוזים  מאמץ זה אכן הביא לתמיכת מוסקבה בכ"ט בנובמבר. 
תמורת פרוות" לתמיכה המדינית והצבאית שהעניקה בריה"מ ליישוב ולתנועה הציונית  

  בתש"ח.
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 הפועל זבולון זכו באליפות המדינה   – כדורמים 
אשר גברה על הפועל גבעת חיים  זכתה באליפות המדינה לגברים, כהפועל פלרם זבולון 

בין כובשי   ה באליפות תשיעית בתולדות המועדון.תדאבל וזכ השלימהגם , ו 4-11בתוצאה 
 .מתוך אתר איגוד הכדורמים הישראלי  )משלנו!(. יובל קלרפלדהשערים גם  

 
קטן של גבעת חיים משערים של תומר ארזי,   2-3הרבע הראשון היה צמוד מאוד והסתיים ביתרון 

. ברבע השני זבולון הפכה את התוצאה  ויואב רנדלר יובל קלרפלדרז שריר ועדו בר, לזבולון כבשו 
לצפוניים. ברבע השלישי הצליחה זבולון לברוח בעזרת שערים של   3-4וקבעה את תוצאת המחצית, 

. גבעת חיים לא הצליחה לחזור  3-8רנדלר )צמד(, תם המסי ודור קוטר, והיא עלתה ליתרון מבטיח של 
 עית ברציפות. לזבולון שזוכה באליפות רבי 4-11ברבע האחרון ובסיום 

מאמן הקבוצה טל גרודמן סיכם: "הייתה עונה ארוכה וסיימנו אותה בטעם מתוק, עמדנו במטרות   
שלנו. השחקנים הראו הרבה אופי ועבדו קשה לאורך העונה וכיף לסיים ככה. אנחנו מתכננים בעונה  

הבאה לצאת לטורניר גביע 
האתגר פעם נוספת ואני בטוח 
שיראו אותנו הרבה באירופה 

 בשנים הקרובות". 
כבשו לזבולון: יואב   

(, ולאד בגין, שקד 4רנדלר )
חורש, תם המסי, אורי רז, 

דור קוטר, יובל קלרפלד,  
 .עומרי כהן

 
 

 תודותרבות 

.  אחרי חג האביב תמר כץ סנדורי  כתבהכמה מילות תודה ש בעלון הקודם פורסמו  
 הרשימה מצורפת שוב כיחידה אחת לבקשתה:

רציתי לומר תודה ענקית לכל מי  ... קצת באיחור, אבל עדיף מאוחר, חג שמח לכולם
 :שתרם ועמל כדי להכין את חג האביב

  המהממת, קרן פלדלצוות המופלא שלנו שכל שנה חושב, מתקן, ומחדש את החג. 
יונה פפר וסיוון   .האלופה היקרה סיוון קלרפלד הרכש החדש והמוצלח שלנו, - נופר פרקש

  דנותל. נתאחד בשנה הבאה בבריאות טובה ובשורות טובות ,מאיתנו אתן חלק  - כהן
,  שעוזרים לנו עם יצירות מקרטון  לימא הנדסה , המדהימות שליוו אותנו לכל אורך הדרך

שעל אף העומס הרב שעל כתפיהן נרתמות כל שנה. מרגש   ,לנשות החינוך המופלאות
וצוות גן שקד,   אסתיתודה ענקית ל - לגלות כמה טובת הילדים והקהילה לנגד עיניכן

על השירה   לשובל טף ולגלתודה  .למיטל וצוות גן רימון, ולעמר האלופה וצוות המרחבים 
האלופה וצוות המטבח שתמיד   אושרית תודה ל, על הקריינות לעידו סנדוריתודה , והנגינה

תודה  . על הצילומים  מיהתודה ל, על ההגברה   לוובה ולמעיין רוטמןתודה , שם בשבילנו 
לעילם פלג ולגל  תודה  .לילדי הקיבוץ האלופים שעלו הופיעו בהתרגשות רבה ובכישרון

 . על העזרה בעריכהסקל 

תודה לכם חברי הקיבוץ שמגיעים כל שנה לחגוג  , ותודה רבה לכל מי שעזר בחיסול 
 ! חג שמח לכולם, מקווה שלא שכחתי אף אחד .ביחד
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 תודותרבות 

תודה לתלמידי י"ב והוריהם על הכנת הטקס המרגש   - יום הזיכרון לשואה ולגבורה
על   לאסתי להטותודה , תודה לכל מי שלקח חלק בטקס. והעזרה בסידור והארגון 

 ההובלה ובניית הטקס. 

תודה לכל מי שלקח חלק בטקס בערב  - יום הזיכרון לחללי צהל ונפגעי פעולות האיבה 
לכל מי ששר, ניגן, הקריא, לכל מי שעזר בארגון,   יום הזיכרון ולמחרת בבית העלמין.

אור פלג, עידו סנדורי, ענת כהן, סיגל    - והמון תודה לצוות הנפלא בעריכה, בסידור.
 שהכינו את הטקס במקצועיות וברגישות רבה.   אופיר ועופר שובל

 בערב יום העצמאות זכינו להופעות משכבות גיל רבות ומגוונות.  - יום העצמאות
 תודה לכל מי שלקח חלק בערב הנהדר הזה. 

תודה לכוראוגרפים על הריקודים וההעמדות, לרקדנים על שעות של חזרות, לזמרים  
 ולנגנים על היוזמה וההשקעה, תודה לכל מי שהופיע )על הבמה או על המסך(. 

 .תודה לעוזרים מאחורי הקלעים ולכל מי שנשאר בסוף ועזר עם סידורים
נועה גבע, כרמל טבצ'ניק, צפריר פלג, עמר עמיר, זיו צרפתי, מאיה לוי   - ותודה לצוות
שבנוסף להשקעה של שעות בפגישות, תכנונים וארגונים, גם כתבו, ערכו,    ותאיר גלייזר

 צילמו, ציירו והיו אחראים על חלק נכבד מהריקודים. 
תודה לאנשים שקמו מוקדם בבוקר ודאגו   ואחרי הערב, הגיע הבוקר ואיתו ההפנינג.

לארגן ולהקים את המתקנים וגם לאלו שהגיעו אחרי המנגלים והנפנופים ובמקום לנוח  
 שוב עלו על הכלים, פירקו וסדרו הכל. 

 בלעדיכם זה לא היה קורה.  - תודה לכל המתנדבים בתחנות השונות
שעמלו ועבדו לפני, בזמן ואחרי   אריה רז, תומר פלג ותמיר שחף -  ותודה לצוות המארגן 

 ההפנינג.  
  

 אירועים קרובים 

בטקס החג בגן התומר. עוד פרטים ימסרו   שבועותחג הנחגוג את  1/6-הביום ראשון  
 בהמשך. 

השנה, עקב מצב הדשאים הרעוע, טורניר הכדור עף המסורתי לא יתקיים בשבועות. הוא  
  ניפגש כולנו ב... 2/6לא נשאיר אתכם חסרי פעילות בחג, ב יתקיים בחודש ספטמבר.

 פותחים את עונת הרחצה. עוד פרטים בהמשך...  2/6-ה  יום שניב בריכה!
 

 2025טקס יום העצמאות  -  הדלקת משואות

 נועה גבע 

החוסן נמצא לא רק בכוחות האישיים של כל אחד ואחת אלא גם בכוחה של קהילה  
והקהילה הם המנוע שמאפשר לנו  שתומכת, מחזיקה ומחזקת. השותפות, התמיכה 

להתמודד עם כל אתגר, לחוש את האור גם בתוך החושך ולהמשיך לצמוח מתוך הכאב.  
 חוסן נבנה בשגרה ונבחן בשעת משבר. 

השנה, בחרנו להקדיש את המשואות לחברים וחברות שכל אחד ואחת מכם השפיע על  
 הקהילה שלנו בעין המפרץ ועל קהילות רחבות יותר ותרם לחוסן הקהילתי המשותף. 



23 
 

כמנהל קהילה   -  להדלקת המשואה הראשונה אני רוצה להזמין את תמיר שחף ובת עמי
אשר הוביל לא מעט משברים בשנים האחרונות, פתחת את הלב ואת מבני הקיבוץ,  

הכשרת אותם והענקת מגוון מענים יצירתיים להמשך קיום הלימודים בזמן המלחמה, תוך  
כדי אזעקות וקשיים נוספים. חדר מוזיקה, קומונה ומבנים ישנים הפכו לכיתות לימוד עבור  

יבוץ התמלאו חיים וקולות של ילדים ונוער שהוכיחו שהחיים חזקים  התלמידים. שבילי הק 
 מבכל. 

על כניסתם של צי   מערך ההיסעים. .כמו בכל פרויקט גדול, חשובים גם הפרטים הקטנים... 
אוטובוסים לקיבוץ, תיאום הזמנים, הורדתם ועלייתם של התלמידים בבטחה ניצחה בת  

עמי בשמחה. ארגון ,סדר ושמירת על בטיחותם של התלמידים גם היא זו שאפשרה חזרה  
לשגרה הברוכה. תודה על שהתייצבת כמו תמיד עם חיוך על הפנים ואנרגיות טובות  

 ישית בעת צרה לתלמידה שנפצעה. ואפילו הענקת תמיכה א

בתיה וגרעין חברים מעין   - להדלקת המשואה השנייה אני רוצה להזמין את בתיה רז
המפרץ וכפר מסריק פוקדת את כיכר החטופים בכל יום חמישי, בכל מזג אוויר, חג או  

מועד לחזק ולהתחזק עם משפחות החטופים אשר משוועים ליקריהם. מתוך הכאב האישי  
שלה בתיה מוצאת את הכוח ואת תחושת השליחות והמחויבות לנסוע, לפגוש את 

לי שיח ומפגשים מרגשים עם כל הקשת של החברה הישראלית.   המשפחות ולייצר מעג
 המארג האנושי שנוצר הוא חלק מתהליכי הריפוי והתקווה עד ישוב החטוף האחרון. 

  קת המשואה השלישית אני רוצה להזמין את אושרית וכרמל, האחיות מענף המזוןללהד
נאמר "הצבא צועד על קיבתו" ואתן כמנהלות של חדר האוכל והמיני, תחת ימי מלחמה   -

ואיום מתמשך הרחבתן את שירותכן לכלל תלמידי אופק ובצת. בעזרת צוות מיומן ומסור  
תחת ניהולכן עמדתן בעומסים, בשינויים, בבקשות, בפניות של הורים על מנת לתת מענה  

שואה זאת מוענקת לכן על יכולתכן לפעול במקצועיות  פנימי ומיטבי לכלל התלמידים. מ 
 תוך כדי תנועה ובנוסף להמשיך לתת מענה איכותי לכלל הקהילה. 

  להדלקת המשואה הרביעית אני רוצה להזמין את הנציגים ממשפחתו של לירן ואנונו 
מתוך ההלם, האובדן העצום והכאב   - )שנמצא גם בטקס המשואות, בהר הרצל כמובן(

באוקטובר יחד   7שאין לו מזור יצא לירן מביתו עם לב גדול ופתוח למען עם ישראל. מאז ה
עם אחים ואחיות לנשק פועל לירן ללא לאות, לילות כימים ומוביל פרויקטים של שיקום  

שרוקם עור  ותקומה בינהם: פריסות, ארוחות מפנקות לחיילים, חלוקת ציוד ופרויקט הדגל 
וגידים בימים אלה של שיקום שכונת "הרצפות הירוקות" בכפר עזה, כמו גם פרויקטים  

 נוספים המסייעים לשבים הביתה בצפון.  

ימא אימץ את   - להדלקת המשואה החמישית אני רוצה להזמין את קובי ג'אנו ויגאל לוי
מטה החטופים ותושבי הדרום ונכנס תחת האלונקה.  ובהתאם לכך המלחמה, המאבק  

לשחרור החטופים והשיבה הביתה זכו להתייחסות מהמפעל ובפרט מכם יגאל וקובי.  
מפרוץ המלחמה הנכם משמשים כאנשי מפתח ועומדים לצד ארגון אחים לנשק בהספקת  

גם עמידה לצד בקשות מטה החטופים, הספקת סמלי   קרטונים לאריזת ציוד לחיילים. כמו
החטופים לכיכר במשאיות, מארזים למתנות,  ציוד להפגנות, ייצור וחלוקת קרטונים  

 למפונים השבים לבתיהם ועוד... על כך ועוד תודנו על עשייתכם הברוכה. 

על היותך אמא, אבא,    - להדלקת המשואה השישית אני רוצה להזמין את תאיר גלייזר
לראשונה, עין המפרץ אימץ השנה   אחות גדולה ובית עבור גרעין הצבר של עין המפרץ. 

קבוצה מגרעין צבר, פרויקט של תנועת הצופים אשר מעודד עלייה וגיוס לצה"ל של  
צעירים יהודים מהתפוצות. תאיר היוותה עבור הקבוצה כתובת ראשונה להתאקלמות  

והסתגלות והובילה פעילויות ערכיות לחיזוק הקשר בין הצברניקים למדינה,  תמכה  
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והתאימה לכל צברניק משפחה עוטפת בקיבוץ. עלייתכם לארץ הינה סמל להמשכיות  
 ותקווה.  

הדלקת המשואה האחרונה מוקדשת בשם כל קהילת עין המפרץ לכל חמישים ותשע  
אנו מחויבים כקהילה וכמדינה להחזיר את החיילים,  משפחות החטופים והחללים. 

האזרחים והחללים לאדמתנו ולהמשיך להגן על זכותנו להיות עם חופשי בארצנו למעננו  
 ולמען ילדינו.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 מחול 
הנבחרת של   לין זוהר פרסמה בפייסבוק:

שמונה לא מעט רקדניות  , הסטודיו שלי
פעם ראשונה בתחרות  התחרו , מהקיבוץ שלנו

וקטפו את המקום השלישי! אני כל  ,  ארצית
כך גאה בדרך שלהן ובעשייה המקצועית  

 ! שלהן בשנה המטורפת שעוברת עלינו
עוד  רות קשות בחדשות ל ואז בין בש

קחו רגע של חיוך   -בשורות קשות בחדשות  
ושל נחת של הרקדניות המדהימות של  

הקיבוץ שלנו שפשוט עשו עבודה מדהימה על  
 . הבמה! גאווה קיבוצית לכל דבר

יובל  , מיה עמית, רקדניות: אלון טובול
,  יובל רוטמן,  יובל שפיר,  גאיה פטלך,  ענבל
 גאה בכן. . עופרי פלגו גלי נוריאל , שנירושירי ק, אלמה גלילי,  סנדי

 
 

  

שעת סיפור מוסיקלית עם השחקן ל היכונו היכונו
שימו לב , 17.30בשעה  28/5יום רביעי ב, אבי שדה

 )אחרי סיום החוג למחול(ה לשע
 

 שוש עמית /הקומונה בלבושה החדש

 קומפקטי, נעים ומזמין.המקום הפך , נעים מאד להיכנס לקומונה מאז השינוי
ומציעה את עזרתה  ,עושה זאת בעדינות וברגישות ,שמנהלת את המקום ,נטע

 .תודה לך נטע בדברים קטנים כגדולים.
 


